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ACTA DE L’ASSEMBLEA DE SOCIS I SÒCIES DEL GRUP D’ESTUDIS LOCALS 
DE SANT CUGAT DEL VALLÈS DEL DIA 26 DE JUNY DE 2024 

A les 19,15h, en segona convocatòria, s’inicia l’Assemblea, la qual queda constituïda 
amb el quòrum establert estatutàriament. 

Assistents: Busquets, Jaume; Casas, David; Casas, Jordi; Cifuentes, Jaume; Closa, 
Xavier; Gaya, Joan; Fontanals, Reis; Jordà, Lluís; Hinojo, Emiliano; Moreno, Sònia; 
Mota, José Fernando; Muñoz-Castanyer, Jordi; Ramírez, Mercè; Ramírez, Marta; 
Rodríguez, Alba; i Serra, Alba   

Santos, Neus delega vot a Fontanals, Reis 

Punt previ a l’ordre del dia. 

El president demana que es voti la inclusió d’un punt previ per tal de corregir una 
anomalia detectada recentment pel que fa a la butlleta d’adhesió al GEL. Es produeix 
un desajust entre allò que diuen els Estatuts (Art. 4), que regulen les següents 
condicions de soci: ordinaris, protectors, adherents i honoraris; mentre que  a la 
butlleta només hi figuren els socis adherents, numeraris i protectors (els honoraris són 
proposats per la Junta, no hi han de figurar). Per tant, es dona el cas que ningú no es 
pot fer mitjançant butlleta soci ordinari, que és la condició per fruir dels drets dels socis 
sense restriccions. I, d’altra banda, apareix la figura de soci numerari, la qual no 
existeix als Estatuts. 

Per tot plegat, s’acorda: 

1. Incorporar aquest punt a l’ordre del dia de l’Assemblea. 
2. Donar-se per assabentada que la Junta considera que totes aquelles persones 

que han omplert la butlleta d’adhesió al GEL com a «soci adherent» ho han fet 
en condició de «soci ordinari», la qual cosa els hi atorga tots els drets regulats 
en els Estatuts de l’entitat. 

3. Encarregar a la Junta que es confeccioni una butlleta d’adhesió que es 
correspongui amb el que diu l’article 4 dels Estatuts vigents. 
 

1. Presentació i votació de l’acta de l’Assemblea del 12 de juliol de 2023 

Els presents aproven per assentiment l’acta de l’assemblea del 12 de juliol de 2023. 

2. Presentació de les activitats ja fetes i pendents de 2024 

El president fa un resum de les activitats de 2024, fetes i pendents, els aspectes més 
destacats del qual són els següents: 

 L’elaboració, edició i presentació (28 de maig) del número 56 de la revista 
Gausac. 

 Inauguració de l’exposició «Primera República. 150 anys després» (2 de maig).  

Exposició organitzada pel Museu i el GEL, amb la colꞏlaboració de la 
Diputació de Barcelona. N’han estat comissaris Jordi Casas, Lluís Jordà 
i José Fernando Mota.  
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 Tres conferències, per part dels comissaris de l’exposició, sobre la 1ª 
República i el seu context (8, 16 i 23 de maig). 

 Participació en el Jurat dels premis Memorial Vázquez Montalbán i Joan 
Auladell per a treballs de recerca de batxillerat. Dotació d’un cinquè accèssit 
del premi Memorial Vázquez Montalbán, ja que el premi Joan Auladell ha 
quedat desert. 

 Colꞏlaboració amb el mitjà digital elCugatenc, amb un article quinzenal. 
 Participació en diversos òrgans de participació ciutadana, alguns d’ells de nova 

creació: Taula de patrimoni del Consell de Cultura, Consell de Cultura, Taula 
de seguiment del Pal d’Acció Cultural, Taula pel català, Taula de la memòria 
històrica i Consell de barris del Centre i Consell Consultiu del Parc Natural de 
Collserola. 

 Signatura del Conveni de donació del fons de la Comissió de la Festa de 
Tardor del període 1976-2014. 
 

3. Propostes de funcionament per al curs 2024-2025 i en endavant 

El president informa que els membres de la Junta i el Consell de redacció de Gausac 
han compartit un document en el qual es fan un seguit de propostes per millorar el 
funcionament de l’entitat i la revista. En resum, les propostes són les següents: 

 Potenciar els mitjans de comunicació i informació del GEL. 
 Participar activament en els òrgans de participació dels quals formem part. 
 Tenir una relació més estreta amb les entitats locals de l’àmbit cívicocultural. 
 Crear grups de treball per a temes concrets, amb persones del GEL o no que hi 

estiguin interessades. 
 Recuperar treballs pagats amb diner públic que mereixin ser coneguts, per 

publicar-los a Gausac. 
 Seguir insistint davant l’Ajuntament sobre la necessitat d’avançar vers la 

creació d’un Centre d’Estudis i Documentació (CED). 
 Mentre, millorar el funcionament del GEL, especialment de la Junta. 

Pel que fa a Gausac, els canvis tenen dues vessants: 

 Aplicar en la seva integritat el Protocol de funcionament de la revista, per tal de 
dotar de més activitat els consells de redacció i assessor. 

 Fer una revista més atractiva i dinàmica, que doni respostes a les expectatives 
i necessitats d’una ciutat de cent mil habitants. 

Es produeixen diverses intervencions que fan esment especialment de la revista 
Gausac. Hi ha un acord generalitzat que cal donar-li un tomb per fer-la més dinàmica  i 
atractiva i que respongui a la realitat d’una ciutat de cent mil habitants, diversificant-ne 
els continguts, entre altres coses. Es demana una major concreció pel que fa al 
funcionament de la revista. El president, tenint en compte l’opinió recollida abans de 
l’assemblea entre els membres de la Junta i del Consell de redacció, informa que en la 
primera Junta es proposarà un nou equip director de la revista, segons aquesta 
proposta Reis Fontanals passaria a ser la directora i s’anomenarien dos subdirectors, 
José Fernando Mota i Emiliano Hinojo. S’acorda unànimement agrair a Domènec 
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Miquel el que hagi estat director de la revista durant trenta anys, garantint-ne la 
continuïtat i una elevada qualitat.    

 
4. Presentació i aprovació, si escau, dels comptes de 2023 i el pressupost de 

2024 

Els ingressos de 2023 van ser de 16.089,96 euros, la partida més important dels quals 
va ser la subvenció de l’Ajuntament: 12.700 euros; la resta correspon a les quotes 
dels socis i a una resta de subvenció municipal per a la publicació d’un llibre. Les 
despeses han estat de 14.502,73 euros, la partida més important ha estat la de 
l’edició de Gausac 55 i el seu repartiment: 13.044,22 euros; la resta són quotes de 
diversos serveis o colꞏlaboracions, el premi Joan Auladell i els interessos bancaris. 
S’ha produït un superàvit de 1.587,23 euros. 

Pel que fa al Pressupost de 2024, es preveuen uns ingressos de 15.026,00 euros i 
unes despeses de 14.033,79 euros, amb un superàvit de 992,21 euros. Tant en els 
ingressos com en les despeses, les partides més importants corresponen a l’edició de 
la revista Gausac número 56. 

S’aproven per assentiment els comptes de 2023 i el pressupost de 2024. 

5. Proposta de remodelació de la Junta 

Des de l’elecció de l’actual Junta, juliol de 2021, i especialment durant el darrer any, 
s’han  produït, per motius diferents, tres baixes: Glòria Puigmal. Lluís Jordà i Alba 
Rodríguez. La renovació de la Junta, d’acord amb l’article 13.5 dels Estatuts del GEL, 
s’ha de fer el juliol de 2025.  

L’article 13.8 dels Estatuts regula que les vacants que es produeixin a la Junta, fins el 
màxim d’un terç, podran cobrir-se per cooptació provisional, la qual ha de ser ratificada 
per l’Assemblea. 

Per tal de substituir les tres baixes, es proposa a l’Assemblea la ratificació de la 
cooptació provisional fins que l’any vinent es renovi la Junta dels següents socis: Sònia 
Moreno, David Casas i Xavier Closa. 

Per tant, la Junta queda constituïda per les següents persones: Jordi Casas 
(president), Emiliano Hinojo (secretari), Domènec Miquel (tresorer). Vocals: Imma 
Pueyo, Reis Fontanals, Neus Santos, Mercè Ramírez, Sònia Moreno, David Casas i 
Xavier Closa. 

6. Qüestions sobrevingudes 

El president explica el desenvolupament de l’afer amb La Lira, arran d’unes paraules 
del director de la revista en l’acte de presentació del 28 de maig. Descriu les passes 
seguides com a president per tal d’apaivagar el contenciós. Entén, després d’haver 
parla amb el president de La Lira, que aquesta entitat dona per tancat l’afer pel que fa 
referència al GEL. Després d’un seguit d’intervencions s’està d’acord que com a 
entitat hem de donar l’afer per tancat. 
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Precs i preguntes 

Jordi Muñoz-Castanyer informa del projecte d’ampliació del Club Junior. Explica que 
de portar-se a terme pot causar perjudicis importants en termes paisatgístics i que, en 
concret i pel que fa a l’església de Santa Maria de Campanyà, pot posar en perill la 
seva estructura; recorda que en les obres d’ampliació del Club de 1995 va caure la 
volta interior. Diu que ja ha expressat la seva oposició a l’alcalde i el regidor 
d’urbanisme. A la vegada, informa que ha solꞏlicitat que la masia de can Castanyer 
sigui declarada BCIL. Es produeix un debat sobre el tema. Les conclusions són: cal 
solucionar a la vegada la declaració de la masia com a BCIL i l’error existent en el cas 
de l’església de Campanyà i declarar-la també BCIL; seguir de prop l’evolució del 
projecte, per tal d’estudiar les passes a seguir; i posar en coneixement de la 
ciutadania el projecte en qüestió. 

Sent les 20,55h s’acaba l’assemblea. 

 

Emiliano Hinojo García     Jordi Casas Roca 

Secretari                                                                              President 


